
 
 
 

 

 

 

Reunió DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL INTERUNIVERSITARI VALENCIÀ 
D’ESTUDIANTS (CIVE) de 30 d’abril de 2020 

 

Assistents 

 Pilar Ezpeleta Piorno, directora general d’Universitats 
 Javier Oliver Villaroya, director general de l’Agència Valenciana d’Avaluació i 

Prospectiva (AVAP). 
 María Teresa Valero Asencio, representant de l’estudiantat en la Comissió Permanent 

de l’AVAP i representant d’estudiants de la Universitat Miguel Hernández d’Elx 

 

Temes tractats 

1. Docència no presencial 
2. Beques i taxes 

*** 

Punt 1: Docència no presencial 

L’estudiantat trasllada a l’AVAP i a la DGU el sentir generalitzat de l’estudiantat valencià en 
relació a temes d’avaluació de la qualitat docent durant el període actual, presentat per María 
Teresa Valero Asencio, representant de l’estudiantat en la Comissió Permanent de l’AVAP i 
compartit per Andrea Paricio Henares, vicepresidenta d’Estudiants del Consell Interuniversitari 
Valencià d’Estudiants (CIVE): 

“Els representants d’estudiants som conscients del període extraordinari que estem 
vivint, i que aquest afecta en gran manera les universitats i la seua docència. En aquest 
sentit, som flexibles amb les directrius i modificacions que s’estan enviant des dels 
rectorats i institucions als docents, i que repercuteixen en l’estudiantat. També som 
comprensius amb els docents, perquè han hagut de redissenyar ràpidament la 
planificació de la docència i l’avaluació de les assignatures. 

Fa poc, després d’una reunió mantinguda entre les agències de qualitat, les comunitats 
autònomes i el Ministeri d’Universitats, es va arribar a l’acord de permetre la modificació 
de les guies docents amb l’objectiu d’adequar-les a una docència i avaluació en línia. 
Encara que alguns d’aquests canvis han perjudicat l’estudiantat, som conscients que era 
una mesura necessària per a salvar el curs i que cap estudiant es quede arrere. 

D’altra banda, aquesta última setmana alguns companys ens han traslladat que en la 
seua universitat estan optant per eliminar les enquestes docents que realitzen els 
estudiants, o continuar realitzant-les sense que tinguen impacte en els processos de 
qualitat interns i/o externs de les universitats. Som conscients que aquesta situació pot 
sobrepassar els docents i que ells mateixos no perceben just que se’ls ‘examine’ en 
aquesta situació sobrevinguda. 

Els representants de l’estudiantat volem traslladar la nostra postura sobre aquest tema. 
Ens preocupen aquelles universitats que busquen eliminar les enquestes, ja que això va 
en contra del dret dels estudiants, tal com recullen els articles 8 i 9 de l’Estatut de 
l’estudiant universitari: 
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j) A participar en els processos d’avaluació institucional i en les agències 
d’assegurament de la qualitat universitària. 

Creiem que l’eliminació d’aquest dret no contribuirà en cap aspecte positiu ni al cos 
docent ni a la qualitat universitària; ja que la realització d’aquestes enquestes té com a 
objectiu traslladar la percepció dels estudiants sobre la docència rebuda i que aquesta 
percepció ajude a detectar problemes i a proposar millores. En tot cas, l’estudiant 
universitari és part fonamental de la universitat i té el dret i el deure de participar en els 
processos de qualitat d’aquesta. Sense la cooperació de l’estudiantat, les universitats 
no podran aconseguir el seu objectiu. 

Per això, traslladem el tema a l’AVAP i escrivim aquest correu amb l’objectiu de saber si 
l’AVAP coneix aquesta problemàtica i, en tot cas, la postura de l’Agència sobre aquesta 
matèria.” 

Per part de l’AVAP, el director informa l’estudiantat que s’actuarà de manera coordinada amb 
la resta de les agències, REACU i AVAP i amb el Ministeri. 

Així mateix, es confirma que es mantindran reunions amb els vicerectorats d’Estudis de les 
universitats públiques i privades amb la finalitat d’assegurar la qualitat i la seguretat de 
l’estudiantat respecte dels seus drets i de la informació rebuda en les diferents guies docents. 

 

Punt 2: Beques i taxes 

Es trasllada a l’estudiantat que en la mesura que les dificultats per a la gestió administrativa 
sobrevingudes per la pandèmia ho permeten es mantindran totes les convocatòries. 

S’estudia una baixada dels requisits acadèmics i un augment de la dotació econòmica, en 
particular, la destinada a les beques a l’estudi i les beques salari. 

Sense més temes tractats, es tanca la sessió. 

  

  

  

  

  

 

  

  

  

  

  

 



 
 
 

 

 

 

Reunión DE LA COMISIÓN PERMANENTE DEL CONSEJO INTERUNIVERSITARIO 
VALENCIANO DE ESTUDIANTES (CIVE) de 30 de abril de 2020 

 

Asistentes 

 Pilar Ezpeleta Piorno, directora general de Universidades 
 Javier Oliver Villaroya, director general de l’Agència Valenciana d’Avaluació i 

Prospectiva (AVAP). 
 María Teresa Valero Asencio, representante del estudiantado en la Comisión 

Permanente de la AVAP y representante de estudiantes de la Universitat Miguel 
Hernández de Elche 

 

Temas tratados 

1. Docencia no presencial 
2. Becas y Tasas 

*** 

Punto 1: Docencia no presencial 

El estudiantado traslada a la AVAP y a la DGU el sentir generalizado del estudiantado 
valenciano en relación a temas de evaluación de la calidad docente durante el periodo actual, 
presentado por María Teresa Valero Asencio, representante del estudiantado en la Comisión 
Permanente de la AVAP y compartido por Andrea Paricio Henares, Vicepresidenta de 
Estudiantes del Consejo Interuniversitario Valenciano de Estudiantes (CIVE): 

«Los representantes de estudiantes somos conscientes del periodo extraordinario que 
estamos viviendo, y que este afecta en gran medida a las universidades y a su docencia. 
En este sentido, somos flexibles con las directrices y modificaciones que se están 
enviando desde los rectorados e instituciones a los docentes, y que repercuten en el 
estudiantado. Así, como también somos comprensivos con los docentes, pues han 
tenido que rediseñar rápidamente la planificación de la docencia y evaluación de las 
asignaturas. 

Hace poco, tras una reunión mantenida entre las agencias de calidad, las comunidades 
autónomas y el Ministerio de Universidades, se llegó al acuerdo de permitir la 
modificación de las guías docentes con el objetivo de adecuarlas a una docencia y 
evaluación on-line. Aunque algunos de estos cambios han perjudicado al estudiantado, 
somos conscientes de que era una medida necesaria para salvar el curso y que ningún 
estudiante se quede atrás. 

Por otra parte, esta última semana algunos compañeros nos han trasladado que en su 
Universidad están optando por eliminar las encuestas docentes que realizan los 
estudiantes, o seguir realizándolas sin que estas tengan impacto en los procesos de 
calidad internos y/o externos de las universidades. Somos conscientes de que esta 
situación puede sobrepasar a los docentes y que ellos mismos no perciban justo que se 
les ‘examine’ en esta situación sobrevenida. 

Desde los representantes del estudiantado queremos trasladar nuestra postura sobre 
este tema. Nos preocupan aquellas universidades que buscan eliminar las encuestas ya 
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que esto va en contra del derecho de los estudiantes, tal y como vienen recogidos en el 
artículo 8 y 9 del Estatuto del Estudiante Universitario: 

"j) A participar en los procesos de evaluación institucional y en las Agencias de 
Aseguramiento de la Calidad Universitaria." 

Creemos que la eliminación de este derecho no contribuirá en ningún aspecto positivo 
ni al cuerpo docente ni a la calidad universitaria; puesto que la realización de estas 
encuestas tiene como objetivo trasladar la percepción de los estudiantes sobre la 
docencia recibida y que esta percepción ayude a detectar problemas y a proponer 
mejoras. En todo caso, el estudiante universitario es parte fundamental de la Universidad 
y tiene el derecho y el deber de participar en los procesos de calidad de la misma. Sin la 
cooperación del estudiantado, las universidades no podrán lograr su objetivo. 

Por ello, trasladamos el tema a la AVAP y escribimos este correo con el objetivo de 
conocer si desde la AVAP se tiene conocimiento de esta problemática y, en todo caso, 
de la postura de la Agencia sobre esta materia.» 

Por parte de la AVAP, el director informa al estudiantado que se va a actuar de manera 
coordinada con el resto de las agencias, REACU y AVAP y con el Ministerio. 

Asimismo, se confirma que se van a mantener reuniones con los vicerrectorados de estudios 
de las universidades públicas y privadas con el fin de asegurar la calidad y la seguridad del 
estudiantado respecto de sus derechos y de la información recibida en las diferentes guías 
docentes. 

 

Punto 2: Becas y Tasas 

Se traslada al estudiantado que en la medida que las dificultades para la gestión 
administrativa sobrevenidas por la pandemia lo permitan se van a mantener todas las 
convocatorias 

Se estudia una bajada de los requisitos académicos y un aumento de la dotación económica, 
en particular, la destinada a las becas al Estudio y las becas Salario. 

Sin más temas tratados se cierra la sesión. 

 LA SECRETARIA DEL CONSELL 
INTERUNIVERSITARI VALENCIÀ D’ESTUDIANTS 

(CIVE) 

  

 

 

Vº Bº  

LA DIRECTORA GENERAL DE UNIVERSIDADES  

 

 

 

 

 

CCSV:36MGNLZK:VI1G3EFQ:96GGH2TX URL de validació:https://www.tramita.gva.es/csv-front/index.faces?cadena=36MGNLZK:VI1G3EFQ:96GGH2TX

Firmat per Anna Torrelles Lozano el
21/07/2022 09:41:25

Firmat per Pilar Ezpeleta Piorno el
21/07/2022 11:32:42


	2020-04-30 Resumen Permanente CIVE_22-007377_trad
	2020-04-30 Reunión Comisión Permanente

